
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

20. Týždeň 

Pondelok 13.5. : 

V pondelok bolo pekné počasie a tak pracovníci VPP pracovali v areáli 

škôlky. Kosili celý areál, vyhrabávali vrchnú časť areálu, odstránili starú 

nebezpečnú šmýkačku do pieskoviska, odniesli starú poškodenú 

trampolínu a zasypávali sadnuté miesta pri novom náučnom chodníku 

v areáli.  Pracovník obce bol traktorom mulčovať okolie cintorína.  

Ráno som po administratívnych činnostiach riešil formality pre 

projekty na zberný dvor a nápady na turistické atrakcie. 

Od neskoršieho rána som mal celodenné stretnutie s kontrolórkou 

obce a riešili sme aktuálne veci.  

Doobeda som mal okrem iného aj plánované stretnutie ohľadom 

výrubu stromu, ktorý bol nahlásený od majiteľa pozemku. Na konanie 

bola prizvaná arboristka z Národného parku Veľká Fatra. Celé konanie 

bolo od viacerých zúčastnených viac emotívne ako racionálne. Po jej 

rozhodnutí, že strom je v poriadku a nie je žiadny dôvod na jeho výrub 

sa strhla pomerne zvláštna debata o stave stromu. Koniec koncov zo 

strany obecného úradu nie je žiadna prekážka a ak v budúcnosti bude 

kladné stanovisko z Národného parku Veľká Fatra na výrub stromu, 

obecný úrad vydá rovnako kladné stanovisko. 

 

Utorok 14.5. : 

V utorok bolo pekné počasie a pracovníci VPP opravili orámovanie 

pieskoviska, ktoré sa poškodilo pri pondelkovej demontáži šmýkačky.  

Na obecnom úrade som sa doobeda cítil ako v čakárni u lekára, lebo 

stále som mal nejakú stránku a v chodbe stále aj tak niekto čakal.  

Ako prvé som mal stretnutie ohľadom projektu medziregionálnej 

spolupráce tzv. Fond „Interreg“ kde sme preberali môj nápad 

turistických atrakcií v obci. Uvidíme ako prebehne celý projekt, lebo 



termín je dosť šibeničný a je tam dosť výziev. V každom prípade ak 

stihnem dostať cenovú ponuku aj od projektanta, bude to predmetom 

riešenia na verejnom obecnom zastupiteľstve.  

Druhé stretnutie, ktoré kontinuálne nadväzovalo na prvé, bolo 

stretnutie s Veterán klubom z Kremnických baní. Veterán klub 

organizuje v mesiaci september „Stredom Európy 2024“ a po 

predchádzajúcich rozhovoroch sme sa stretli osobne. Veľmi ma potešil 

záujem od organizátorov a mali sme dlhý rozhovor a možnosti etapy 

a zhodli sme sa, že tu bude koniec etapy a predtým prejdu celú dedinu 

a skončia na lúke na dolnom konci. Mala by tu byť účasť okolo 150 

veteránov a bude ku tomu samozrejme aj sprievodný program. Pre 

zaujímavosť poviem, že sme spolu vymysleli súťaž o najkrajšie auto, 

ktorú budú hodnotiť samotní návštevníci.  

Ďalšie stretnutie som mal s pani, ktorá bude zastupovať v škôlke počas 

dlhodobo plánovanej PN v blízkej budúcnosti.  

Začiatkom mája mala byť zverejnená výzva na „rýchle opatrenia“ na 

opravu budov. Telefonoval som na ministerstvo a informoval som sa 

ohľadom výzvy a dostal som mnoho informácii o stave projektu. 

Posledný telefonát som mal s pracovníkom SSE ohľadom možnosti 

montáže fotovoltaických panelov na obci. Problém je, že najväčší 

odber je na odbernom mieste verejného osvetlenia, ktoré logicky 

nemôžeme využiť a potom v budove školy, ktorá je v letných 

mesiacoch zavretá. Túto situáciu by vyriešila buď batéria alebo 

„zdieľaná elektrina“. Tento systém zdieľanej elektriny SSE nerobí ale 

dostal som prísľub, že to ešte prehodnotia.  

 

Streda 15.5: 

V stredu bolo pekné počasie a tak sme to využili na kosenie červeného 

ihriska, ktoré kosila jedna pracovníčka VPP. Ostatní dokončili projekt 

v areáli školy, kde doviezli do skleníka ornicu, ktorú nám daroval občan 

ktorý nechcel byť menovaný a chcem mu aj takto poďakovať.  

Obecným traktorom sme nateraz dokončili mulčovanie pri cintoríne.  



Hneď ráno som mal stretnutie ohľadom akcie „kosenie“ s predsedom 

Komisie životného prostredia.  

Neskôr som mal telefonát so stavebným úradom ohľadom možnosti 

umiestnenia stavebnej búdy na pozemku nakoľko presahovala 25 m2. 

Poobede som mal toho na pláne viac ako som myslel. Prijal som 

pozvanie na rodičovské združenie našej Základnej školy a poďakoval 

som všetkým vrátane rodičov a učiteliek za ich prínos pre našu obec. 

Myslím, že máme byť na čo hrdí a naše detičky sa vzdelávajú 

v zariadení, ktoré je priam rodinné založené a pre deti to najlepšie.  

Poobede som mal stretnutie s Komisiou životného prostredia, kde sme 

prebrali pripravované témy na blížiace sa zastupiteľstvo obce. Neskôr 

som za zúčastnil na spoločnom zasadnutí Komisie životného prostredia 

a Komisie finančnej, ohľadom otvárania obálok s ponukami na 

pripravovanom IBV. Tento postup bol dohodnutý na minulom OZ 

a výsledok bude na najbližšiom OZ (v čase zverejnenia tohto článku už 

je známy). 

V stredu pri začiatku komisie nás zasiahla priam šokujúca správa 

o atentáte na predsedu vlády Slovenskej republiky pána Roberta Fica.  

 

Štvrtok 16.5: 

Pracovníci obce začali so štiepkovaním konárov pri Obecnom úrade 

štiepkovačom, ktorý sme si zapožičali od nášho spoluobčana. Začiatok 

bol trochu ťažší, lebo trebalo všetko nastaviť a vyskytli sa aj nejaké 

komplikácie. Koniec koncov všetko sa úspešne nastavilo a mohli sme 

začať štiepkovať.  

Pripravovali sme dosky na pieskovisko na červenom ihrisku.  

Ďalej som pripravoval podklady na vyňatie poľnohospodárskej pôdy na 

pripravovanom projekte zberného dvora. Všetko som poslal 

elektronicky a aj to následne odkomunikoval telefonicky, aby všetko 

prebehlo bez problémov.  



Poobede som bol spolu so zamestnankyňou obecného úradu kúpiť 

trvalky, ktoré následne zasadili pred obecným úradom. 

 

Piatok 17.5: 

V piatok som si zobral dovolenku, ale aj tak som sa na chvíľu objavil na 

obecnom úrade. 

Pracovníci obce pokračovali so štiepkovaním, až kým ich dážď 

neprerušil.  Stihli sa posadiť aj kvietky, ktoré sme kúpili deň predtým. 

Pred obedom som mal stretnutie s potenciálnym investorom na 

súkromnom pozemku. Toto stretnutie bolo celkom rýchle a vysvetlil 

som im možnosti, aké majú na svojom pozemku a zákonné postupy 

a zhodli sme sa na tom, že pre nás je to prínos pre obe strany.  

 

Slovo na záver: 

Od stredy 15.5.2024 už na slovenskej politickej scéne nebude nič ako 

bolo. Stal sa atentát na predsedu Vlády SR, a teda na demokraciu ako 

celok na Slovensku. 

Tento čin hlboko odsudzujem a dúfam, že sa už nikdy nezopakuje. 

Všetko zmenilo rozhodnutie jedného človeka, ktorý konal z dôvodov, 

ktoré normálny človek nemôže pochopiť. Politika je okrem iného aj o 

pomoci ľuďom a presadzuje sa pomocou rôznych názorov na to, čo je 

lepšie a ako to vykonať.  

Nikdy nemôžete vyhovieť všetkým a bolo by asi aj zvláštne, keby sa 

všetci do jedného zhodli na nejakom riešení.  

V septembri sme mali na Slovensku demokratické parlamentné voľby 

a občania rozhodli o tom, kto bude tvoriť vládnu väčšinu. Či sa nám to 

páči alebo nie Predseda Vlády slovenskej republiky je pán Robert Fico 

a treba to rešpektovať.  

Násilie nie je riešenie a treba si uvedomiť, že aj politik je len človek a aj 

podľa medializovaných informácii, trpí premiér strašnými bolesťami. 



Trpí fyzickými bolesťami, ale tie na duši sú rovnako bolestivé a trvajú 

obvykle dlhšie.  

Z mnohých strán sa ozýva prosba na upokojenie situácie. Mnohí to 

pochopili, ale našli sa aj takí, ktorí nie a tu je dôležité, aby sme každý 

jeden z nás začali od seba.  

Menej nenávisti a viac pochopenia pre všetkých. 

Na záver by som chcel dopriať veľa zdravia pánovi premiérovi a skoré 

uzdravenie. 

 

 

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň     20.5.2024 

 

 


